

# Referat – Brugerrådsmøde

## 02.11.2023



**Deltagere:** Jutta Hørlyck, Ole Larsen, Arne Kindler, Flemming Nielsen, Hanne Berthelsen

**Afbud:** Jytte Zaar, Thomas Wærling, Leise Svane Andersen, Nicolai Riber

**Mødeleder:** Jutta Hørlyck

**Referent:** Gitte Larsen

### Dagsorden:

- 1. Godkendelse af dagsorden.** Beslutning: Nogle punkter udsættes til næste
- 2. Referat 05. 10. 2023 formelt godkendt**
- 3. Præsentation af foldere**

Brugerrådet fik forevist foldere over mange aktiviteter. Kommentar: Meget papir! OBS. På, at indhold hurtigt kan blive forældet

  - Der mangler stadig foldere for teknik, musik og studiekredse. Sidstnævnte er under udarbejdelse
- 4. Tilbage melding fra besøg i Solrød**

Meget interessant studiebesøg. Aktivitetscenteret i Solrød meget anderledes med en del vægt på visiterede dagscenter- og demente borgere. Ideer: udvekslingsbesøg f.eks. til glasværksted. Elektroniske nyhedsbreve til aktivitetsledere.
- 5. Tilbage melding: temagrupper, udvalg**
  - Møde med aktivitetslederne fra de Kreative afholdt. De bruger ikke Conventus. Vil gerne udstille deres produktioner i forhallen og være tilstede de søndage, hvor der afholdes Repair Café.
  - 'De Kreative' vil gerne leje en bod på Dragør julemarked 2024. Da tilsagn til leje haster, nikkede Brugerrådet ja til forslaget.
  - Møde med aktivitetslederne for studiekredse afholdt med pæn tilslutning. Flere 'kredse' har omtrent det samme på programmet.
  - Møde med IT lederne afholdt med skuffende tilslutning. Kun to aktivitetsledere møde op.
- 6. Tilbage melding Advokathjælp.** Brugerråde drøftede, at en sådan aktivitet placeres bedre i biblioteket, så tjenesten kan benyttes af alle borgere. Mange biblioteker tilbyder gratis advokatrådgivning (f.eks. Tårnby) og vil let kunne 'kopiers' i Dragør, hvis biblioteket kunne være interesseret i dette.
- 7. Opfølgning på (punktet udsat til næste møde)**
  - åbent hus
  - eksterne og interne arrangementer
  - andre aktivitetshuse
  - pr for huset samt andre måder at appellere til ensomme/mænd/kvinder/ynge til at komme i huset. Ved Thomas og Leise
- 8. Opfølgning på skolesamarbejdet**

Samarbejdet med Dragør skole går godt. Projektet mellem madholdet fra Wiedergården og skoleeleverne var vellykket. Henning Matz arbejder i samarbejde med skolen på, at der gennemføres et lille projekt, hvor to skoleklasser kommer i træværkstedet og laver fuglekasser (en til hver elev). Der er fundet penge til materialer.
- 9. Nyt fra festudvalget vedr. fest den 16.marts 2024**
- 10. Nyt fra Sundheds- og velværegruppen (punktet udsat til næste møde)**
- 11. Henvendelsen fra Bjarne og Winnie W.** Hanne B. taler med Bjarne. Arne svarer Winnie W.
- 12. Forslag til foredrag: "IT-sikkerhed for seniorer".** Firmaet Defensive Education tilbyder at komme til Dragør og afholde et foredrag, der handler om svindel på nettet, passwords, vigtigheden i at opdatere.mv. Flemming og Ole er tovholdere på, at få kurset etableret.
- 13. Status på**
  - lift til Kedelhuset. Hanne B. meddelte, at der er grønt lys fra boligselskabet Strandparken. Afventer byggetilladelse, derefter ansøgning til fonde
  - energitiltag, m.v. Noget nyt?
  - teleslyngen i studiestuen. Etableres 02.11. Undervisning i brug af skærm i Studielokalet den 03.11
- 14. Hvem gør hvad i forhold til caféen udenfor åbningstiden.** Ved Arne (se mail til Brugerrådet om emnet den 09.10). Beslutning: Arne udarbejder en vejledning i 'kommandovejen/procedurer' for at arrangementer kan tilbyde salg af drikkevarer i Cafeen udenfor åbningstid.

# Referat – Brugerrådsmøde 02.11.2023



## 15. Evt.

- Den lokalhistoriske forening Kikkenborg vil lave en 'julekalender' i Wiedergården i december.

## 16. Punkter til næste møde:

- Punkt 7 og punkt 10 fra denne dagsorden
- Opfølgning af punkt 14: Arnes oplæg vedr. cafeen udenfor åbningstid
- Modtagelse af nye medlemmer: "Velkommen til Wiedergården" møder. **Næste dato er: fredag den 12.01.2024 kl.10-12**
- Mulighed for at trække data ud fra Conventus om tilmeldte fra/til datoer? Arne undersøger.
- Kursus i enkle funktioner i Conventus? Hvad skal det evt. indeholde? Ved Jutta og Arne
- Evt. omfordeling af Tovholderroller blandt Brugerrådets medlemmer. Ved Flemming
- Det årlige ledermøde (takkemøde). Bør formen evt. ændres til møder i temagrupper i stedet for det store møde?
- Liste over temaer, der kan bruges som temaartikler i DragørNyt. Jfr. Thomas Wærlings mail til Brugerrådet den 01.11.23

### Kommende møder:

**Pixi-møde den 09.11. kl.09.-11**– redaktionelle ændringer

**Ekstraordinært Brugerrådsmøde den 14.12 kl.09-11.00** – Arne er mødeleder  
se udsatte punkter under punkt 16

### Næste Wæver og redaktør

**01.12.23** - deadline den 31.10 – Flemming

**31.01.24** - Jutta og Jytte

**30.04.24** - Ole